

និកាច្ចាន នៃ អនាគត ខ្មែរ

តាំងពីឆ្នាំ ១៩៩៣ មក ខ្មែរ តែងតែមានសេចក្តីសង្ឃឹម លើ ការបោះឆ្នោត ព្រោះវាជាសារជាតិ នៃលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ទោះបី លទ្ធផល នៃការបោះឆ្នោត គ្រប់អាណត្តិ ត្រូវបាន គ្រប់គណបក្ស នយោបាយ ដែលបានចូលប្រកួត យកកៅអីនៅក្នុងរដ្ឋសភា ក្លែងបន្លំ ដើម្បីចែកអំណាចគ្នា យ៉ាងណាក៏ដោយ។ ពីអាណត្តិមួយ ទៅ អាណត្តិមួយ ការបោះឆ្នោត បានក្លាយជា **វិធីប្រតិបត្តិ**¹ សំរាប់ សម្លាប់លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យសេរី ដែលមានចុះក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀង សន្តិភាព ថ្ងៃទី ២៣ តុលា ឆ្នាំ ១៩៩១ ដែលជាកិច្ចព្រមព្រៀង នៅក្នុងក្របខណ្ឌ អង្គការសហប្រជាជាតិ (អ.ស.ប.)។

និកាច្ចាន នយោបាយ

ការសម្រុះសម្រួលគ្នា រវាង គណបក្សប្រជាជន ជាមួយ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ នាថ្ងៃទី២២ សីហា ឆ្នាំ ២០១៤ បំពាន លើ ឆន្ទៈម្ចាស់ឆ្នោត ដែលបានបោះឆ្នោត ដើម្បីមានការប្តូរ អ្នកដឹកនាំ ជាតិ ជាទំព័រវប្បនៃការរំលាយលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យជាចុងក្រោយសេសសល់។ ដូច្នេះ នភាពនៃការបោះឆ្នោត ២០១៨ សំរាប់ អាណត្តិ នីតិបញ្ញត្តិ ទី៦ វាគ្រាន់តែជាទម្រង់ការ របស់គណបក្សកាន់អំណាច ដើម្បី រក្សាទុក ភាពស្របច្បាប់ នៃ អំណាចផ្តាច់ការ របស់ខ្លួន លើឆាកអន្តរជាតិតែប៉ុណ្ណោះ។ ផ្ទាំងទេសភាព នយោបាយ ដែល ពួកអ្នកកាន់អំណាចផ្តាច់ការ កំពុងត្រូវ នាពេលបច្ចុប្បន្ន គឺ ក្នុងគោលដៅដែលបានរៀបរាប់មកនេះ ដូចយ៉ាង បញ្ហា អោយក្រុមបណ្ឌិត ដែលរស់នៅក្នុងឥទ្ធិពលខ្លួន បង្ហាញគោលបំណង បង្កើត គណបក្សនយោបាយប្រឆាំងថ្មី អោយ ទ្រង់ រាណវិទ្ធ ប្រកាស វិលត្រឡប់មកដឹកនាំ គណបក្ស ហ្នឹងសំប៉ិច និង ទិញបាន ក្រុមមេដឹកនាំ នៃគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ អោយរស់នៅក្នុង ការថោកទាប រហូតបាត់ រស្មី ជា គណបក្សប្រឆាំង។ សមយុទ្ធនេះ អ្នកកាន់អំណាចផ្តាច់ការ គេប្រព្រឹត្ត ដោយចេញមុខ ព្រោះគេដឹងច្បាស់ថា អ្នកដែលគេបញ្ជាអោយធ្វើ គឺ សុទ្ធជាជន ទុច្ចរិតគំនិត រលួយគតិ រស់ជាទាសករនយោបាយ សំរាប់ បំរើដាច់ថ្លៃ នូវមហិច្ឆតារបស់គេ។ របបផ្តាច់ការនៅស្រុកខ្មែរបច្ចុប្បន្នគេបង្កើត**ទិវាលនយោបាយ**²មួយ ក្នុងនោះ មាន ស្តេច ជាតួល្ខោន មាន៖ សភាជាតិ ជាស្រមោល នៃលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ ប្រពន្ធតុលាការ ជាអ្នកអនុវត្តច្បាប់ព្រៃ អាជ្ញាធររដ្ឋ ជាកម្លាំងសង្កត់សង្កិន គណបក្សប្រឆាំង និង ក្រុមប្រឆាំងដែល គណបក្សកាន់អំណាច គេជ្រើសរើស យកធ្វើជាដៃគូ ជាសំអាង នូវសេរីភាពនយោបាយ អ្នកគាំទ្រគណបក្សប្រឆាំង ជាអ្នកស្រែកបំពង ដើម្បីធ្វើយុត្តិកម្ម នូវការព្រមចុះចាញ់ គណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ដើម្បី រកប្រយោជន៍ អ្នកវិភាគឯករាជ សំរាប់ថ្លែងជា **មតិបទបញ្ជា**³ ដើម្បីធ្វើគ្រោង មតិសាធារណជន ខ្មែរ អ្នកហែអើ សំរាប់បង្កើត ៨ មានស្នាមប្រេះ រវាងខ្មែរនិងខ្មែរ នៅក្នុងសង្គមជាតិ មាន **ខ្មែរកម្ពុជា**⁴ ជា **កម្លាំងជីវពល**⁵ សំ

¹ វិធីប្រតិបត្តិ= Une mode opératoire
² វេហនយោបាយ= Une espace politique
³ មតិបទបញ្ជា= Une opinion directive
⁴ ខ្មែរកម្ពុជា= យួនដែលមានសញ្ញាតិជាពលរដ្ឋខ្មែរ។
⁵ កម្លាំងជីវពល= La force vive

រាប់ការពារគណបក្សប្រជាជន ប្រឆាំងនឹង កម្លាំងអ្នកស្នេហាជាតិខ្មែរ ។ល។ ទិវាលនយោបាយ នេះ ជាកម្លាំងកាន់កាប់ នៃ ជីវិតនយោបាយខ្មែរ បង្ហាមិនមាន កម្លាំងនយោបាយប្រជាធិបតេយ្យ កើតមានបាននៅក្នុងស្រុកខ្មែរ។

អាណត្តិរដ្ឋសភា ទី៥ នេះ ជាដំណាក់ សំរាប់ធ្វើអោយមាំមួន ជាស្ថាពរ នូវអ្វី ដែលពួកអ្នកដឹកនាំ គេបានរៀបចំឡើង តាំងពី ឆ្នាំ ១៩៩១ ដើម្បី រក្សាអំណាចផ្តាច់ការរបស់គេ បន្តពីអាណានិគម វៀតណាម នៅស្រុកខ្មែរ ក្នុងកំឡុង ឆ្នាំ ១៩៧៩ ដល់ ឆ្នាំ ១៩៨៩។ ដំណាក់នេះក៏ជា **ទិស្សមានាការ**^៦ នៃការពន្លឿន យូនុបនីយកម្ម នៅស្រុកខ្មែរដើម្បី បង្ហាមិនអោយ ជនជាតិខ្មែរ រឿននពី ឃ្នាប កុម្មុយនិស្តឥណ្ឌូចិន ដែលមាន បក្សកុម្មុយនិស្ត វៀតណាម ជាអ្នកដឹកនាំ។ វៀតណាម មានសសរគោល បី សំរាប់ ក្តាប់អំណាចនៅស្រុកខ្មែរ គឺ ១.កម្លាំងអាវុធ បង្កប់នៅក្នុង កង ទ័ព និង នគបាល ជាតិខ្មែរ ; ២. អំណាចផ្តាច់ការខ្មែរ ដែលមានខ្មែរ មានចិត្តស្មោះ បំរើយួន គ្មានលក្ខខ័ណ្ឌ ; ៣. សហគមន៍យួន ដែលមានជនជាតិយួនរាប់លាននាក់។ សសរគោលបីនេះ ជាត្រាយ នៃអនាគត ប្រជាជាតិខ្មែរ ៤ហែលចូលទ្រូ កុម្មុនិស្តយួន ប្រកបដោយ សម្បជញ្ញ ព្រោះ ដឹងជាក់ច្បាស់ ថា ព្រលឹង ជាតិសាសន៍ខ្មែរ នឹងស្លាប់ឆាប់ នៅក្នុងពេលដ៏ខ្លីខាងមុខនេះជារៀង ខាន។ ដឹងការពិតដូច្នោះ តែគ្មានប្រតិកម្ម ទំនងជា ខ្មែរយើងចង់នាំគ្នា ធ្វើអត្តឃាតកម្ម ព្រោះ មានការរត់ឡើយខ្លាំង ទ្រុឌ កម្លាំង ចិត្ត-កាយ នូវការបន្ត ទូលទុក្ខ ដែលខ្លួនតែងតែទុកជា កម្ម/ផល ពីអតីត ឬ មួយ គិតតែនាំគ្នា រស់សប្បាយ ក្នុងទុក្ខតិភាព ក្នុងទាសភាព ក្នុងសម័យ ទំនើប មានវប្បធម៌សាកល ជា គំរូ នៃការរស់នៅ។ យើងដឹងថាការរស់នៅ តាមលំនាំទំនើប តាម វប្បធម៌សាកល មិនមែនជាទម្រ ការពារ វប្បធម៌ខ្មែរនោះឡើយ ផ្ទុយទៅវិញ វានាំ វៀតណាម គេងាយស្រួល ធ្វើយូនុបនីយកម្ម នៅស្រុកខ្មែរ ដោយយកវប្បធម៌សាកល និង លំនាំរស់ ទំនើប មកលុប ជាដំបូង នូវវប្បធម៌ខ្មែរ ដើម្បី ដាំថ្មី នូវវប្បធម៌យួន ឲ្យបានល្អ នៅក្នុង សង្គមខ្មែរ។ ពិតមែនតែសង្គមខ្មែរ មានធម្មជាតិ ជា សង្គម បិទទ្វារ^៧ ធ្លាប់មានលទ្ធភាព ទប់ទល់បាននឹង វប្បធម៌ ឥណ្ឌា វប្បធម៌ បស្ចិមប្រទេស ពីអតីតកាល តែ **ទំនាក់**^៨ នេះ វាបាន បាក់ទៅហើយ ព្រោះ សង្គមខ្មែរ បច្ចុប្បន្ន ជា សង្គម ពហុជាតិសាសន៍ មានជាតិសាសន៍ ចិន យួន មានចំនួន ស្ទើរតែស្មើនឹង ជាតិសាសន៍ខ្មែរទៅហើយ ហើយ ជាតិសាសន៍ ចិន/យួន គេ មានវប្បធម៌ ខ្ពស់ខ្ពស់ ផងដែរ ជា ពិសេស ជា ជាតិសាសន៍ មាន អំណាច សេដ្ឋកិច្ច ខ្លាំងក្លា នៅ ក្នុងស្រុកខ្មែរ ហើយ គេតាំងខ្លួនគេ ជា ចៅហ្វាយខ្មែរ យក កម្លាំងខ្មែរ បំរើប្រយោជន៍គេ ព្រោះ អាជ្ញាធរខ្មែរ ពុករលួយ ស៊ីលុយ ថៅកែ ចិន/យួន ដើម្បីអោយ ខ្មែរ ស្លាប់។ បើខ្មែរស្លាប់ គឺ វប្ប ធម៌ខ្មែរ នឹងត្រូវស្លាប់ ហើយបើ វប្បធម៌ខ្មែរស្លាប់ ជាតិសាសន៍ខ្មែរ នឹងត្រូវស្លាប់នោះដែរ។

ម្យ៉ាងទៀត គ្រិះជាតិពិរ ដែល ជាតិសាសន៍ខ្មែរ តែងតែទុក ជា ខែល សំរាប់ការពារជាតិមាន ពុទ្ធសាសនា និង ភាសាជាតិ កំពុងតែ បាក់បង់ បន្តិចម្តងៗ នូវ ធាតុ អង្គបដិបក្ខ របស់ខ្លួន

^៦ ទិស្សមានាការ= Une phase ; ដំណាក់ជាបន្តបន្ទាប់។
^៧ សង្គមបិទទ្វារ= Une société close។
^៨ ទំនាក់= ពេលវេលា ; Le temps។ ទំនាក់នេះបានបាក់ទៅហើយ= Ce temps est révolu។

នៅចំពោះមុខ ឥទ្ធិពល វប្បធម៌សាកល ទំនើបនិយមឥតមានកំរិត និង ការប្រព្រឹត្ត របស់ព្រះសង្ឃខ្លះ ចាកកន្លងពី ពុទ្ធនាវាទ។

នភាព្វាទ អប់រំជាតិ

ភាសាជាតិ ជា ព្រលឹងជាតិ ភាសាបរទេស ជា បច្ចេកទេស តែបើ វេជនខ្មែរ នាំគ្នា ទុកភាសាបរទេស ជា វប្បធម៌បញ្ញា⁹ របស់ខ្លួន គឺច្បាស់ ជា នាំគ្នា រស់ដាច់ឡែកពី ប្រជាជន ដែលមិនចេះភាសាបរទេស ហើយនាំ មានការពិបាក ក្នុងការទំនាក់ទំនងឲ្យស្រួលយល់គ្នាបាន។ សព្វថ្ងៃនេះ នៅស្រុកខ្មែរ មានមហាវិជ្ជាល័យឯកជន ជាច្រើន យកភាសាបរទេស ជាភាសាសិក្សា ដែលនាំឲ្យវេជនខ្មែរ ឈប់ឲ្យខ្លួនយល់ភាសាជាតិ ; ការនេះ ជាការសម្លាប់ វប្បធម៌ជាតិ ដោយឥតដឹងខ្លួន។ នៅក្នុងពិភពលោកបច្ចុប្បន្ន ស្ទើរតែគ្រប់ប្រទេស គេប្រើភាសាជាតិ ជាភាសាសិក្សា ព្រោះភាសាជាតិ ជាគ្រឹះ នៃ ការគ្រិះរិះជាតិ។ នៅប្រទេសជប៉ុន គេមាន ទស្សនៈ អប់រំយុវជន គេ គឺ ទស្សនៈ Wakon, Yosai «គំនិតជាតិ, បច្ចេកទេស បស្ចឹមប្រទេស» គំនិតជាតិ គឺ គេទុកភាសាជាតិ ដែលជាគ្រឹះ នៃជាតិ ដើម្បីសិក្សាឲ្យបានចេះ បច្ចេកទេស នៃបស្ចឹមប្រទេស។ នៅស្រុកចិន គេ អនុវត្ត ទស្សនៈតាំងពីរជ្ជកាល ចិន (Ch'ing) មកម្ល៉េះ ដែលគេឲ្យឈ្មោះថា Ti-yong គឺ «គំនិតចិត្ត ជា គ្រឹះ ក្នុងវិស័យអប់រំជាតិ, បច្ចេកទេស នៃ បស្ចឹមប្រទេស ជាគោលសំរាប់ប្រតិបត្តិ» ដូចគ្នានឹងប្រទេសជិតខាងខ្មែរ ថៃ និង វៀតណាម គេយកភាសាជាតិគេ ជាភាសាសិក្សា នៅក្នុង ឧត្តមសិក្សា ហើយ គ្រប់ចំណេះដែលគេចេះដឹង ពីបរទេស គេតែងតែយកមកបកប្រែ ជា ភាសាជាតិ ជូនដល់សាធារណជន បានដឹងព្រង ដូចយ៉ាង និក្ខេបបទថ្នាក់បណ្ឌិត **បរមាធិប្បាយសិក្សា**¹⁰ ថ្នាក់ឧត្តមសិក្សា ជាអាទិ៍។ ក្នុងក្រសួងអប់រំជាតិ ស្ទើរប្រុងដល់ មហាវិទ្យាល័យឯកជន ៤ និស្សិត បកប្រែ ជា ភាសាជាតិ នូវ បរមាធិប្បាយសិក្សា មុននឹងប្រគល់សញ្ញាប័ត្រ ដែលក្រសួងអប់រំ ទទួលស្គាល់ ជា សញ្ញាប័ត្រជាតិ។ ទស្សនៈ នេះមិនមានសេចក្តីថា មិនលើកទឹកចិត្តយុវជនខ្មែរ ឲ្យរៀនភាសាបរទេស ចេះស្ទាត់ នោះឡើយ តែត្រូវទុក ការចេះនេះ ជា **តម្លៃបន្ថែម**¹¹ សំរាប់ការចេះដឹង សំរាប់ ទំនាក់ទំនង ជាមួយនឹង ជន ឬ អង្គការបរទេស។ បើក្រសួងអប់រំជាតិខ្មែរ បណ្តោយ ឲ្យបរទេស បន្តគ្របសង្កត់ ប្រពន្ធអប់រំ ច្បាស់ជាស្រុកខ្មែរ នឹងបាត់ អត្តអត្តសញ្ញាណខ្លួន ដោយសារ វេជនខ្មែរ លង់លិច នៅក្នុង បច្ចេកទេស និង ក្នុង គំនិតបរទេស តាមប្រពន្ធអប់រំ ក្លាយជាអ្នកចេះ ឥតមានស្មារតីជាតិ រស់ជា អ្នកបច្ចេកទេស បំរើ តែ នាយទុនបរទេស និង បារបំរើ អ្នកដឹកនាំ។

នភាព្វាទ សីលធម៌

⁹ វប្បធម៌បញ្ញា= La culture de l'intelligence។
¹⁰ បរមាធិប្បាយសិក្សា= Mémoire d'étude។
¹¹ តម្លៃបន្ថែម= Valeur ajoutée។

ពុទ្ធសាសនា បច្ចុប្បន្ន នៅស្រុកខ្មែរ ជា ពិសេស គណសង្ឃ កំពុងជួបប្រទះនឹង វិបត្តិ សីលធម៌ ព្រោះ គ្មានឯករាជ្យភាព នៅចំពោះមុខអំណាចដឹងនាំ។ ថ្នាក់ដឹងនាំ គណសង្ឃ កំពុងបំប្លែង អំណាច ដើម្បី រកសេចក្តីសុខ និង បោយយកប្រយោជន៍។ ការប្រព្រឹត្តសាសនា មានកំរិតត្រឹម តែ ការប្រារព្ធធ្វើបុណ្យ ប្រពៃណីយ និង សាសនា ហើយ ផ្សាយ **ប្រិយប្រាយ**¹² តែប៉ុណ្ណោះ ដើម្បី ទាក់ទាញយក បច្ច័យ ពី ពុទ្ធបរិស័ទ ហើយមាន ព្រះសង្ឃខ្លះ គ្រងជីពរ សំរាប់ រកប្រយោជន៍ ផ្ទាល់ខ្លួន ដែលនាំឲ្យខូចកិត្តិយស ដល់ ពុទ្ធសាសនា ដែលជាសាសនា ប្រកបដោយគុណធម៌ សំរាប់មនុស្សជាតិ។ នៅក្នុង ចំណោម អ្នកដឹងនាំ គណសង្ឃ មាន ព្រះសង្ឃ ចំនួនច្រើន ស្រឡាញ់ ពុទ្ធសាសនាពិតប្រាកដ មាន ឧបនិស្ស័យ បំរើធម៌ តែចំនួនច្រើន នេះ មិនអាច ទប់ទល់នឹង ពួកព្រះសង្ឃ មានចំនួនតិច លោភលន់នឹង អំណាច លុយកាក់ សុខចិត្តបំរើបក្ស ដើម្បីបោយ យកប្រយោជន៍ សំរាប់អាត្មា។ បើ និន្នាការ នេះ ទ្រុឌឡើង ជារលកជាតិ គឺច្បាស់ជា ពុទ្ធសាសនា និង បាត់ គុណវិធាន ជា គ្រឹះ នៃ ជាតិសាសន៍ខ្មែរ។

នគរាចារ សេដ្ឋកិច្ច

ស្រុកខ្មែរ បច្ចុប្បន្ន ជា ទឹកដី សំរាប់ យកផល សំរាប់ នាយទន់បរទេស ដូចយ៉ាង ហត្ថពលិក មានតម្លៃថោក, រូបធាតុដើម សំរាប់ផ្តល់ដល់ **ឧស្សាហកម្ម នៃរូបបរិវត្តន៍**¹³ នៅក្រៅប្រទេស, មានដី បរិបូណ៌ សំរាប់ ធ្វើកសិកម្ម ។ល។ ការប្តូរបំផ្លាញនេះ ប្រៀបដូចជា ឈ្លើងជញ្ជក់ឈាម ជាតិខ្មែរ បន្តិចម្តងៗ អោយខ្សោះ ហៅហាត់ ក្លាយ ជាប្រទេសខ្សត់ខ្សោយនៅក្នុងដំបូងអាស៊ី។ ការអភិវឌ្ឍ សេដ្ឋកិច្ច ដែលអ្នកដឹកនាំបច្ចុប្បន្ន ស្រែកបំពង ថា មានការរីកចំរើន តែជាការ ចម្រើន បង្កសំរាប់ សម្បត្តិធម្មជាតិប្រទេសជាតិ ជាអភិវឌ្ឍន៍ លក់ជាតិ យកកម្រៃ ធ្វើជាអ្នកមាន លើកំនរទុក្ខប្រជាជន ជាអភិវឌ្ឍន៍ គ្មានបានយូរអង្វែង សំរាប់តែក្រុមជនទុច្ចរិត មួយក្តាប់ តូច ពព្រើម ក្នុងសេចក្តីពាល នាំគ្នាស៊ីពៃ របស់ ល្អិតពាល¹⁴ មានខ្លិនពិដោ នាំឲ្យកើតជម្ងឺ សតិ លើកំនរលុយដុល្លា។ នៅទីក្រុងភ្នំពេញ មានដុះ ពាសពេញ ភូមិគ្រឹះ របស់ ថៅកែ មន្ត្រី ពុក រលួយ មាន មជ្ឈមណ្ឌល ពាណិជ្ជកម្ម ទំនើប សំរាប់ អ្នកមានលុយ មួយភាគតិចបំផុត ដើរទិញ អីវ៉ាន់ សប្បាយ តែនៅតាមជនបទ គ្មានអគ្គិសនី ទឹកអាណាម័យ សំរាប់ប្រជាពលរដ្ឋ ក្រខ្សាត់ រស់ចាំតែស្លាប់ ក្នុងមហាទុក្ខលំបាក។

សេដ្ឋកិច្ចសេរី ត្រូវចាំបាច់ មានលទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យ មាននីតិវដ្ត សំរាប់ **ធ្វើនីយតកម្ម**¹⁵ មិន ដូច្នោះ សេដ្ឋកិច្ចសេរី ក្លាយជា សេដ្ឋកិច្ច ម៉ាហ្វីយ៉ា បំរើសម្លាត់ ប្រយោជន៍មនុស្សខូច ដែលនាំឲ្យ ជាតិរលាយ ឬ ជា អភិវឌ្ឍន៍ ក្នុង សេដ្ឋកិច្ច មានប្រយោជន៍ដោយឡែង¹⁶ រវាង ជនជាតិខ្មែរ ជា

12 ប្រិយប្រាយ= សំដីពិរោះ ; Parole aimable។
 13 ឧស្សាហកម្ម នៃរូបបរិវត្តន៍= Usine de transformation។
 14 ពាល= Voyou។
 15 នីយតកម្ម= ធ្វើត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់ ; régulariser។
 16 សេដ្ឋកិច្ច មានប្រយោជន៍ដោយឡែង= Economie d'apartheid។

ម្ចាស់ស្រុក ជាអ្នកក្រខ្សឹក នឹង ជនអន្តោប្រវេសន្តយួន ជាអ្នកឆ្លៀតរកកម្រៃ និង មន្ត្រីពុករលួយ ស៊ីព័ទ្ធ។

សេចក្តីសន្និដ្ឋាន

នភាបាទ អនាគតខ្មែរ គឺដូច ជាជើងមេឃ ខ្មៅងងឹត ដែលនាំផែនជាតិខ្មែរ នាំគ្នាអង្គុយយំ ខ្សឹកខ្សួល នឹកស្រណោះ សម័យអង្គរ។ គណបក្ស មានឈ្មោះថា ប្រឆាំង ចាប់ផ្តើមស្រែកថានឹង ឈ្នះនៅឆ្នាំ ២០១៨ លោក សម-រង្ស៊ី និយាយថាមានតែ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ តែមួយគត់អាច មានសម្ភាពប្តូរអ្នកដឹកនាំបាន លោក ហ៊ុន-សែន មានជំនឿ ជាក់ច្បាស់ ថាគណបក្សប្រជាជន ជាគណបក្សតែមួយគត់ មានអនាគតរុងរឿង ជនអន្តោប្រវេសន្ត និងមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតក្នុងនាម ជាជនជាតិកម្ពុជា ទៅកែចិន/យួន នឹងបន្ត ជួលដី ចំនួន៤០ឆ្នាំ ក៏ដូចទិញ ដីស្រែ របស់កសិករខ្មែរ តាមវិធីទុច្ចរិត ទុកដាំដើមកៅស៊ូ ដូងប្រេង ម្រេច ចែកហ៊ុន អោយលោក កែម-សុខា អោយក្លាយ ជាទៅកែនយោបាយ និង ទៅកែ ចំការម្រេចផង អ្នកតំណាងបក្សប្រឆាំង ៥៥នាក់ នៅក្នុងរដ្ឋសភា របស់ អំណាចយួន នៅស្រុកខ្មែរ បិទមាត់ ឈប់ហ៊ាននិយាយ អំពី អាណានិគមនិយមយួន នៅស្រុកខ្មែរ ព្រោះខ្លាច បក្សបញ្ចប់អាណត្តិមុនពេលកំរិត ។ល។

នភាបាទ អនាគតខ្មែរ គឺ អនាគត រុងរឿង នៃបក្សពួក អ្នកដឹកនាំ ទាំងពីរគណបក្ស មាន អាសនៈនៅក្នុង រដ្ឋសភា យួននិយម បើខ្មែរ នៅតែមានជំនឿលើការបោះឆ្នោតគ្មានសេរី គ្មាន យុត្តិធម៌ ដូចគ្រប់ការបោះឆ្នោតកន្លងមក ហើយ បើខ្មែរ នៅតែសង្ឃឹមលើ លោក សម-រង្ស៊ី និង កែម-សុខា ដែល ស្លៀកខោ ប្រជាធិបតេយ្យ តែពាក់ខោត្រនាប់ ដែលលោន ហ៊ុន-សែន យកក្រណាត់យួន មកកាត់ ៤ស្លៀក ជាដាច់ខាត គឺច្បាស់ ជាខ្មែរ ក្លាយជា ជនជាតិភាគតិច រស់នៅក្នុងស្រុករបស់ខ្លួន ជារៀងរាល់ថ្ងៃ។

បើពួកអ្នកគាំទ្រ គ្មានលក្ខខណ្ឌ ដល់ គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ នាំគ្នា គិតតែ ពីការបោះឆ្នោតឆ្នាំ ២០១៨ ឈប់និយាយ អំពី ឧបាយកល អ្នកដឹកនាំបក្ស បច្ចុប្បន្ន បោកប្រាស់ ម្ចាស់ឆ្នោត គឺ ច្បាស់ជា ការបញ្ឆោត ដែលមានកើតនេះ នឹងមានដដែល ក្នុង ឆ្នាំ ២០១៨។ ការបង្ហាញ ការប្រឆាំងនឹង អំណាចផ្តាច់ការ ពីសំណាក់អ្នកទាំងនោះ តាម ពាក្យស្លោក ផ្សាយតាមបណ្តាញ អ៊ិនធឺណែត គឺ ប្រដូច ជា ស្វាមី ស្រែកជេរ ភរិយា ពីក្នុងផ្ទះ ដែលខ្លួនត្រូវ ភរិយា កំពុង វាយអ្នកក ព្រោះខ្លួនជីកស្រាស្រវឹង នាំឲ្យខ្មាស់ មហាជន។

បើខ្មែរមិនជួយខ្លួនឯង ហើយនៅតែមានសង្ឃឹម លើការអស់សង្ឃឹម ដដែលៗ ដូច្នោះ ការដែល បានរៀបរាប់ខាងលើនេះ វាពិតជា នភាបាទនៃអនាគតខ្មែរនោះឯង។

ឧប សៅ សង្ហា

១៦ មករា ឆ្នាំ ២០១៥